
P R  T O KÓ Ł  Nr XX/2020 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 25 sierpnia 2020 r. 

XX/2020 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  na 
odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 15.13 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 (do godz. 12.05) 

14 (od godz. 12.05) 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.00 otwarcia XX/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - 
Pani Amia Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicz ąca Rady stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Nieobecni radni: Tomasz Makowski, Krzysztof Kaszuba (do godz. 12.05) 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XIX/2020 z dnia 09.06.2020 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świdwinie za 2019 r. 
S. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach między sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podjęcie uchwał : 

1) zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Swidwin 

2) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 20 19-2024 

3)w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomości położonej w 
Świdwinie przy ulicy Spółdzielczej 

4) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w Krosinie 
5) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w 

Cieszeniewie 
6) w sprawie wyrażenia zgody na kolejną  dzierżawę  nieruchomości 
7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Smardzku 
8) w sprawie nadania nazwy ulicy 
9) zmieniająca uchwalę  w sprawie zasad udzielania przez Gminę  Swidwin dotacji celowej 

spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania 

10)w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomożenia Wiernych w Rusinowie 

1 l)w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świdwin w roku 
szkolnym 202012021 

12)w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

O 2odz. 12.05 na salę  obrad przybył  radny KrzysztofKaszuba. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wraz z Wójtem Panem Kazimierzem 
Lechockim złożyli serdeczne podzi ękowania ustępującym sołtysom, dziękując za ich prac ę  na 
rzecz spo łeczno ści lokalnej oraz wręczając pamiątkowe listy i kwiaty. 
Podziękowania przekazano: 
- Pani Honoracie Głuchowskiej - Sołtys Sołectwa Rusinowo 
- Pani Kamili Śmigiel - Sołtys Sołectwa Bierzwnica 
- Panu Tadeuszowi Wilkowi - So łtysowi Sołectwa Bełtno. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wspólnie z Wójtem Panem 
Kazimierzem Lechockini przywitali trzech nowo wybranych so łtysów w wyborach 
uzupełniających: 
- Pana Wojciecha Strógarka - Sołtysa Sołectwa Bełtno 
- Pana Marcina Szewczaka - Sołtysa sołectwa Bierzwnica 
- Pana Mariusza Górę  - Sołtysa Sołectwa Rusinowo. 

Ad. 4. INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI GMINNEGO OŚRODKA POMOCY 
SPOŁECZNEJ W ŚWIDWINIE ZA 2019 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Panią  Ewę  
Kretowicz Kierownik Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Swidwinie. 

Pani Ewa Kretowicz przedstawi ła sprawozdanie z dzia łalności Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Świdwinie za rok 2019 (załącznik nr 2). 

Pani Bożena Wieczorek zapyta ła, ile jest opiekunek w gminie Świdwin i jak jest rozwiązany 
ich dojazd, czy opiekunki są  w każdej miejscowości gdzie są  podopieczni? 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedzia ła, że obecnie jest 8 opiekunek, które s ą  tani gdzie jest taka 
potrzeba. Większość  opiekunek ma własny samochód. 

Pani Bożena Wieczorek powiedzia ła, że mieszkańcy zadaj ą  pytania o żywność  przywożoną  z 
Koszalina. Radna zapyta ła, czy GOPS jest w stanie zorganizowa ć  taką  żywność? Stwierdziła, że 
kiedyś  rozdysponowywano żywność  na miejscu, ale tego zaniechano. Obecnie żywność  
przywożona jest transportem przez o środek z Koszalina. 

Pani Ewa Kretowicz odpowiedzia ła, że w tym roku PCK przywozi ło żywność  własnym 
transportem i dla osób, które nie mog ły same po nią  pojechać . Natomiast GOPS nie posiada u 
siebie żadnego magazynu i ludzkich mo żliwości, żeby wydawać  żywność . W GOPS Świdwin 
zatrudnione są  same kobiety, które nie są  w stanie „przerobi ć" tych ton żywności. Poza tym są  to 
dodatkowe koszty związane z przywozem żywności. Kierownik poinformowała, że żywność  jest 
dostępna w PCK w Koszalinie i zgodnie z ich harmonogramem mo żna ją  uzyskać, czy poprzez 
przywóz ich transportem, czy te ż  indywidualnie można jechać  i ją  pobrać . 

Pani Bożena Wieczorek powiedzia ła, że kiedyś  była taka możliwość  pozyskania żywności na 
miejscu. Radna dodała, że jest Rynek w Krosinie, gdzie jest możliwość  złożenia takich zasobów. 
Stwierdziła, że jest parę  osób, które mogą  same pojechać  do Koszalina po żywność , natomiast 
gdy przywoził  ją  Koszalin, to gro osób z tego skorzysta ło. Radna poinformowała, że mieszkańcy 
pytają  się  czy będzie dalsza taka pomoc, bo sami nie s ą  w stanie tam pojechać . 

Pani Ewa Kretowicz powiedzia ła, że nie zgadza się  z tym, że mało osób skorzysta ło, bo GOPS 
w Świdwinie wydał  mnóstwo skierowań  do PCK i te skierowania s ą  realizowane. 

Pani Bożena Wieczorek odpowiedzia ła, że wypowiada się  z perspektywy swojej wioski, gdzie 
z tej pomocy korzysta ło dużo osób, a sami po żywność  jeżdżą  tylko 2 osoby. Stwierdzi ła, że 
mieszkańcy chcieliby wiedzieć, czy mogą  liczyć  na coś  takiego jeszcze raz. 

Pani Ewa Kretowicz powiedzia ła, że będzie się  starać, by żywność  z PCK była dostępna w taki 
sposób, jak ostatnio była wydawana. 

~/~ 

~~ k,-- 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełnił, że żywność  była dostarczana i wydawana na terenie 
gminy Świdwin. Przy jej dystrybucji korzystano po cz ęści z magazynów PCK, ale sanepid nie 
wyraził  zgody na przechowywanie żywności w tych warunkach, zarówno w Krosinie, jak i w 
magazynach PCK. W związku z tym nie ma gdzie przechowa ć  tej żywności, a wymagania co do 
magazynowania żywności są  dookreślone przepisami. Natomiast magazyny w Starych Bielicach 
są  przygotowane do przechowywania żywności i stąd też  mają  możliwość  jej wydawania. W 
związku z tym są  wydawane skierowania z GOPS, ale żywność  trzeba odebrać  w 
certyfikowanych magazynach. 

PRZERWA 13.00-13.10 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
Rada obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 17.08.2020 r., na którym przedstawiono 
informację  na temat zdalnego nauczania na terenie gminy świdwin w minionym roku szkolnym i 
założenia na nowy rok szkolny, omówiono przygotowanie szkó ł  do nowego roku szkolnego oraz 
omówiono projekty uchwał  na dzisiejszą  sesj ę . 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Świdwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Swidwin oraz Wójt Pan Kazimierz Lechocki. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- prowadzone są  następujące postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięć  polegaj ących na budowie farm 
fotowoltaicznych 
- 5 postępowań  w obrębie Lekowo 
- 2 postępowania w obrębie Rusinowo 
- I postępowanie w obrębie Oparzno 
- 1 postępowanie w obrębie Bierzwnica 

- Spółdzielnia Mieszkaniowa MEWA z Klępczewa zakończyła realizacj ę  zadania 
polegającego na usuwaniu barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Swidwin; po 
przedstawieniu faktury i dokumentacji, Gmina wystąpi o wypłatę  dotacji z WFOSiGW w 
Szczecinie 

- podpisano umowę  z lirmą  AUTO-ZŁOM Świniary Stare na zadanie polegaj ące na 
usuwaniu azbestu z terenu gminy Swidwin; termin realizacji: 30 wrzesie ń  2020 r.; koszt 
całkowity zadania wynosi 19.875,10 zł; kwota dofinansowania z WFO ŚiGW w 
Szczecinie to 15.174,50 zł  

- w dniu 12 wrze śnia 2020 r. odbędzie się  zbiórka odpadów wielkogabarytowych; odpady 
należy wystawiać  tylko przed własną  posesją  

- w dniu 02.07.2020 r. Gmina wydzier żawiła na okres do lat 3 część  działki rolnej nr 8 o 
powierzchni ca łkowitej 2,0500 ha w obrębie Ząbrowo, bezprzetargowo na rzecz 
dotychczasowego dzier żawcy pozostałej części działki z przeznaczeniem na cele rolne - 
powierzchnia dzierżawy wynosi 0,9700 ha 
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- w dniu 02.07.2020 r. Gmina wydzier żawiła na okres do lat 5 działkę  rolną  nr 127/1 o 
powierzchni 0,5200 ha w obrębie Rogalino, bezprzetargowo na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy na cele rolne 

- w dniu 14.08.2020 r. Gmina wydzierżawiła grunt na okres do lat 3 o powierzchni 0,1038 
ha w obrębie Lekowo, jest to cz ęść  działki nr 14/2; zawarcie umowy poprzedzi ło 
przeprowadzenie w dniu 7.08.2020 r. przetargu ustnego nieograniczonego, do którego 
przystąpił  jeden uczestnik; dzierżawa z przeznaczeniem na ogródek przydomowy 

- w dniu 14.08.2020 r. Gmina po odbytym przetargu nieograniczonym wydzier żawiła na 
okres do lat 5 cz ęść  działki nr 37018 o powierzchni całkowitej 1,5200 ha w obrębie 
Rusinowo na cele rolne - powierzchnia dzier żawy wynosi 1,0000 ha 

- w dniu 19.06.2020 r. odby ły się  przetargi nieograniczone na sprzeda ż  działek 
budowlanych w Kluczkowie; wadium wp łaciło dwóch uczestników; Gmina sprzedała 
dwie działki tj. nr 111/5 o powierzchni 0,1172 ha wraz z udzia łem w działce drogowej w 
wysokości 1/8 części za kwotę  28.708,20 zł  brutto oraz nr 111/3 o powierzchni 0,1279 ha 
wraz z udziałem w działce drogowej w wysoko ści 1/8 części za kwotę  30.688,50 zł  
brutto; akty notarialne podpisane zosta ły w dniu 2 lipca 2020 r. 

- w dniu 04.08.2020 r. ogłoszony został  ustny przetarg nieograniczony na dzier żawę  
nieruchomości oznaczonej jako dzia łka nr 13 o powierzchni 1,9600 ha po łożona w 
Klępezewie; przetarg odb ędzie się  w dniu 8.09.2020 r.; nieruchomo ść  przeznaczona na 
cele rolne 

- w dniu 20 sierpnia 2020 r. do wiadomości publicznej podany zosta ł  wykaz 
nieruchomości przeznaczonej do sprzeda ży oznaczonej jako działka nr 74 o powierzchni 
0,3800 ha położona w miejscowości Rusinowo; nieruchomość  w ewidencji gruntów i 
budynków sklasyfikowana została jako Ws - grunt pod wodami powierzchniowymi 
stojącymi; w nieaktualnym planie zagospodarowania przestrzennego dzia łka 
przeznaczona była do rolniczego użytkowania; wartość  rynkowa nieruchomo ści ustalona 
została przez rzeczoznawc ę  majątkowego na kwotę  29.000 zł  netto; sprzeda ż  
nieruchomości nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 

- pracownicy Referatu Rolnego przez ca ły czas prowadzą  punkt konsultacyjny programu 
„Czyste powietrze" 

- trwają  prace przygotowawcze do Powszechnego Spisu Rolnego 2020, który odb ędzie się  
we wrześniu, październiku i listopadzie 2020; pracownicy Referatu Rolnego w dniu 
18.08.2020 r. wzięli udział  w szkoleniu zorganizowanym przez GUS w celu przybli żenia 
procedury spisu 

- do dnia 31 sierpnia br. przyjmowane s ą  wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego 
w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej; do wniosku nale ży 
dołączyć  faktury za zakup oleju napędowego w okresie od 01.02 2020 r. do 31.07.2020 r. 
oraz zaświadczenie o posiadanych DJP; do dnia dzisiejszego wp łynęło 115 wniosków 

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotyczące podziału nieruchomości oraz 
zaświadczenia do podzia łów rolnych 

- wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 
oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 

- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- przygotowywane i opracowywane s ą  dokumenty do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla inwestycji celu publicznego „Przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Lobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110 ky" 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji w 
bieżącym okresie: 



- bieżąca obsługa świetlic gminnych, wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe, 
kontrole (świetlice pracowały do dnia 31.07.2020; wszystkie świetlice wznawiaj ą  swoją  
działalność  od 01.09.2020 r.) 

- dokonano remontów samochodów s łużbowych Opel Viyaro nr rej ZSD 10497 (naprawy 
bieżące) Opel Viyaro ZSD 30011 (naprawa powypadkowa na koszt sprawcy) 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie (dokonano konserwacji urz ądzeń  i remontów 
pomieszczeń  socjalnych oraz hali głównej; modernizacja oświetlenia 16 nowych lamp 
led na kwotę  40.000,00 zł  dzięki dofinansowaniu na poprawę  i modernizację  
infrastruktury sportowej; w przysz łym roku zaplanowano II etap wymiany trzech 
kolejnych rzędów lamp, co w pe łni spełni obowiązujące normy i pozwoli na 
oszczędności) 

- bieżąca realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior + w Krosinie i Rogalinie 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 

związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- ogłoszono otwarty konkurs ofert na realizacj ę  w formie wspierania zadań  publicznych w 

zakresie upowszechnienia kultury fizycznej i sportu w 2020 roku —II etap 
- przeprowadzono postępowania dla nauczycieli ubiegaj ących się  o awans zawodowy na 

stopień  nauczyciela mianowanego - awans uzyska ło 3 nauczycieli - 1 z PSP Lekowo 
oraz 2 z PSP Oparzno 

- w dniu 24.08.2020 r. dokonano uroczystego otwarcia Klubu Seniora w Rogaliie - 
podsumowanie działalności klubu w pierwszych miesiącach 2020 roku 

- podsumowano działalność  szkół  publicznych w okresie nauczania zdalnego 
- trwają  przygotowania szkół  do funkcjonowania w nowych realiach sanitarnych, w tym 

przygotowanie wraz z dyrektorami placówek scenariuszy na wypadek ponownego 
zamknięcia szkół  i powrotu do nauczania zdalnego 

- rozliczono programy rz ądowe Zdalna Szkoła i Zdalna Szkoła+ w ramach, których 
zakupiono dla szkół  komputery przeno śne (40 laptopów poleasingowych w I etapie i 18 
nowych laptopów w II etapie) 

- bieżąca współpraca z instytucjami zewn ętrznymi - Powiatową  Stacją  Sanitarno-
Epidemiologiczną, Starostwem Powiatowym, Strażą  Pożarną, Powiatowym Nadzorem 
Budowlanym w zakresie kontroli świetlic i placów zabaw 

- współpracowano ze szko łami podczas prac nad przetargami na dowóz dzieci do szkó ł  w 
roku szkolnym 2020/21 

- bieżąca kontrola placów zabaw - dokonanie drobnych napraw i konserwacji 
- bieżąca promocja Gminy Świdwin 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych oraz na 
stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- dokonano poprawek do wniosku końcowego projektu pn.: „Rozbudowa świetlicy 
wiejskiej wraz z wyposażeniem w Bełtnie, Modernizacja i wyposażenie świetlicy 
wiejskiej wraz z remontem gminnej drogi w Z ąbrowie, Modernizacja oraz wyposażenie 
pomieszczenia świetlicy wraz z rozbudową  miejsca integracyjnego dla mieszka ńców w 
Starym Przybysławiu - w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Świdwin" 

- zgłoszono pracownika Urzędu Gminy Świdwin do programu mobilny urzędnik 
(pracownik wydziału ewidencji) 

- podpisano umowę  o dofinansowanie projektu pod nazw ą  - „Przepis na sukces - gminny 



konkurs kulinarny"; projekt zak łada zorganizowanie imprezy plenerowej w postaci 
konkursu kulinarnego przed świetlicą  w Rusinowie 

- złożono sprawozdanie z trwałości projektu „Zakup fabrycznie nowego samochodu 
ratowniczo - gaśniczego z funkcj ą  ograniczenia skażeń  dla OSP Bierzwnica 

- przesłano informacj ę  uzupełniającą  do konkursu na najlepszą  przestrzeń  publiczną  
województwa zachodniopomorskiego, w ramach którego zg łoszona została inwestycja 
zrealizowana w ramach rewitalizacji Gminy Świdwin pn. Przebudowa z rozbudową  
świetlicy wiejskiej w Be łtnie 

- zawieszono prace zwi ązane z przedsi ęwzięciem polegaj ącym na budowie kanalizacji 
sanitarnej w miejscowo ści Bystrzyna i Dobrowola w celu uzyskania pozwolenia na 
budowę; w dniu dzisiejszym pozwolenie otrzymano; pierwszy etap kanalizacji zosta ł  
wykonany i dokonano płatności; złożono wniosek o płatność  do RPO, który został  
zaakceptowany 

- trwaj ą  prace związane z modernizacj ą  oczyszczalni ścieków w Krosinie; stopień  
zaawansowania robót to ok. 65-70%; termin wykonania robót ustalony w umowie to 
30.09.2020 r. 

- realizowana jest procedura zwi ązana z wyborem wykonawcy i podpisaniem umowy dla 
zadania polegaj ącego na remoncie świetlicy w Cieszeniewie w ramach programu Senior+ 

- w dniu 13.08.2020 r. została podpisana umowa na realizacj ę  grantu sołeckiego w 
Lekowie 

- trwają  prace przy utwardzeniu poboczy w miejscowo ści Smardzko 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że w dniu 28.08.2020 r. odb ędzie się  szkolenie z 
funduszy sołeckich w Rogalinie, które poprowadzi prawnik. Wójt zaprosi ł  wszystkich sołtysów 
do uczestnictwa w szkoleniu. 

W związku z tym, iż  we wrześniu odbywać  się  będzie podział  funduszy sołeckich, Wójt Pan 
Kazimierz Lechocki poprosił  o wcześniejsze ustalanie terminów zebra ń  wiejskich, ponieważ  
chciałby w nich uczestniczy ć . Poprosił, by nie czekać  na ostatnią  chwilę, aby jednego dnia nie 
były zaplanowane 2-3 zebrania, ponieważ  wtedy nie będzie możliwości uczestniczenia we 
wszystkich. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełnił  także wypowiedź  Pani Anny Pietryki dotyczącą  
odbioru odpadów wielkogabarytowych. Poinformowa ł , że odbiór gabarytów będzie tym razem 
przebiegał  inaczej niż  do tej pory. Odpady wielkogabarytowe b ędą  odbierane sprzed posesji z 
gospodarstw indywidualnych, a z budynków wielorodzinnych z miejsc, które do tej pory by ły 
wyznaczone. 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pan Krzysztof Kaszuba poinformował , że na osiedlach są  wyznaczone punkty odbioru 
odpadów wielkogabarytowych. Natomiast w Kl ępczewie odpady gabarytowe zbierane są  przez 
cały rok i składowane przy kot łowni. Mieszkańcy mają  możliwość  przywiezienia odpadów do 
dnia 12.09, kiedy nastąpi ich odbiór. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Iwona Piotrowicz, Soltys Solectwa Niemierzyno nawiązując do słów Wójta, który 
podziękował  ustępującym sołtysom i przywitał  nowych powiedziała, że większość  sołtysów jest 
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tutaj, ponieważ  lubią  ludzi i ważne są  dla nich sprawy mieszkańców. Reprezentuj ą  ich, bo ważne 
jest bezpieczeństwo i dobro mieszkańców. Jeżeli któryś  z sołtysów „wypala się" to nie dlatego, 
że ludzie są  trudni tylko dlatego, że mają  „związane ręce". Sołtysi są  przedstawicielami tzn. że 
zebranie wiejskie które organizuj ą, by wytypować  na co przekażą  fundusz sołecki jest po to, by 
zdecydować  co jest dla nich najważniejsze. Po dwóch szkoleniach dotycz ących funduszu 
sołeckiego jest utwierdzona w przekonaniu, że sołtysi mają  przekazać  od mieszkańców w 
funduszu sołeckim potrzeby, które powinny by ć  zrealizowane w tym roku, a które realizuje 
urząd. Sołtysi nie są  jednostką, ani osoba decyzyjną, nie mają  żadnego prawa, mogą  przekazać  a 
wykonanie leży po stronie gminy. 
Następnie Pani Sołtys przypomniała pewne wydarzenie, poniewa ż  nie rozumie sytuacji, która 
dzieje się  teraz wokół  jej funduszu sołeckiego. Zdaniem Pani So łtys zarówno ona, jak i Wójt s ą  
w coś  wplątani. Poinformowała, że w 2018 r. na zebraniu so łeckim padła prośba od 
mieszkańców, żeby położyć  chodnik w miejscu, w którym go nie ma, czyli na odcinku od 
początku Wsi do sklepu. Powiedziała, że Wójt wiedząc, iż  sołectwo Niemierzyno ma tylko 15 
tys. zł  funduszu sołeckiego zaproponował  na zebraniu, że jeżeli sołectwu uda się  pozyskać  z 
powiatu kafle na chodnik, to nawet kosztem „wyci ągnięcia" ekipy remontowej z innego miejsca. 
Udało się  uzyskać  kafle od Dyrektora PZD z informacj ą, że otrzymaj ą  materiał, natomiast samo 
wykonanie będzie należało do gminy. Wtedy na sesji radna podziękowała Panu K.Wasicionkowi 
za materiał, a Wójt po konsultacji wyznaczy ł  kolejkę  i sołectwo znalazło się  na liście 
oczekuj ących do ułożenia chodnika. Chodnik miał  być  ułożony do końca 2018 r. Także w 2018 
r. zakupiono z funduszu so łeckiego kafle, ale jeszcze nie zosta ły ułożone, bo ekipa układała w 
innym miejscu według kolejki. Potem w 2019 r. mieszka ńcy znowu zadecydowali, że zakupią  
kafle na ułożenie chodnika. W związku z tym mieli w depozycie w Drokonie kafle ze starostwa z 
2018 r. oraz dwa zakupy własne z 2018 r. i 2019 r. Czekaj ą  cierpliwie, bo do tego momentu 
układane były chodniki w innych miejscach. W 2019 r. na zebraniu wiejskim mieszka ńcy podjęli 
decyzję, że dla nich najważniejsze są  chodniki, dlatego że nie mają  przej ścia dla pieszych, a 
ludzie chodzą  ulicą  i jest niebezpiecznie. W międzyczasie na tej cz ęści przypadającej z funduszu 
sołeckiego pojawiły się  pewne zakłócenia, bo po drodze sta ł  słup telegraficzny. Radna poprosi ła 
Pana L.Pugacza, by ten słup usunąć, aby przej ście było właściwe. Odpowiedział, że to jest 
kwestia dwóch lat zanim za łatwi potrzebne dokumenty, więc włączyła się  w tę  sprawę  i 
zadzwoniła do Orange. Udało się  doprowadzić  do ściągnięcia kabla, a pozostał  tylko słup. 
Lokalny przedsiębiorca i mieszkańcy zadeklarowali, że zaangażują  się  w jego usunięcie. 
Natomiast od początku  tego roku radna dostawa ła systematycznie informacje z działu oświaty, 
że już  ekipa układająca chodnik będzie w Niemierzynie, tylko skończy w jakimś  miejscu. Więc 
po otrzymanych potwierdzonych informacjach, że kończą  chodnik w Cieszeniewie, zacz ęła w 
tym czasie organizować  inne czynności tzn. poprosiła firmę  która dostarczyła nieodpłatnie 
zrębki na wyłożenie zieleni, pracownik odpracowuj ący karę  usuwał  rośliny które stały na 
drodze, a wszystko po to, by jak najlepiej przygotowa ć  i usprawnić  prace, które będą  robione. 
Przeznaczono też  14 tys. zł  z funduszu so łeckiego na usprawnienie prac, które b ędą  np. na 
wynajęcie firmy gdyby by ła potrzebna, aby ten d ługi odcinek zrobić  w całości. W maju br. Pani 
radna otrzymała informacj ę , że ekipa już  będzie wchodzić  z pracami. Zgodnie z ustaleniami z 
2018 r. ekipa miała zacząć  od części, którą  Wójt wyznaczył  jako pierwszą, obiecując 
mieszkańcom, że zaczną  od tej strony która jest najważniejsza. Tymczasem do Niemierzyna 
przyjechał  Zastępca Wójta razem z Panem L.Pugaczem i stwierdzili, że na ten odcinek nie ma 
pozwolenia, że PZD nie wyrazi ł  zgody by zaczęli od tego miejsca, tylko zaczn ą  od środka wsi. 
Wobec tego pani sołtys zadzwoniła do Dyrektora PZD z zapytaniem jakie formalno ści należy 
spełnić, by firma z gminy mogła wejść  i układać  chodnik. Dyrektor odpowiedzia ł, że nie będzie 
traktował  Niemierzyna inaczej, a potraktuje je tak samo jak ka żdą  inną  wieś  w tej gminie, czyli 
wystawi dokument „od ręki". Radna poprosiła również  mieszkankę  wsi, która z Wójtem 
indywidualnie rozmawia ła o chodniku, aby była świadkiem i potwierdzi ła czy rzeczywi ście były 
ustalenia, że jest to najważniejsza część  od której należy rozpocząć  prace. Na tym się  skończyło i 
ekipa już  do Niemierzyna nie dotarła. 
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Radna zapytała dlaczego tak si ę  dzieje, dlaczego jest wprowadzana w błąd przez urzędników, 
dlaczego mówią  do ostatniego dnia, że to będzie, a potem pojawia si ę  ekipa która mówi że nie 
ma pozwolenia na to by robi ć? Następnie zapytała, kiedy będzie położony chodnik, bo tego 
zgromadzonego materiału jest na ponad 60 tys. z ł  i nadal będzie dowożony przez powiat. Pani 
Sołtys zapytała, co maj ą  zrobić  z kolejnym funduszem so łeckim, bo dla nich najważniejsze są  
obecnie chodniki. Je śli będą  zrobione to będą  mogli myśleć  o kolejnych rzeczach, które są  
również  ważne. 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do informacji przekazanej przez radnego Pana 
Krzysztofa Kaszub ę  i powiedział, że bardzo dobrze iż  zostało wyznaczone miejsce na kotłowni 
gdzie mieszkańcy mogą  dostarczać  odpady wielkogabarytowe. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do wypowiedzi Sołtys Sołectwa Niemierzyno Pani 
Iwony Piotrowicz dotyczącej chodnika w Niemierzynie powiedzia ł, że trzeba sięgnąć  głębiej. 
Zdaniem Wójta okazało się , że powołanie ekipy do tego by wesprze ć  sołectwa, by pewne braki 
które istniały przez wiele lat naprawi ć, było złym pomysłem. Bo lepiej chyba by ło nic nie robić . 
Tkwilibyśmy w tym marazmie który by ł, nie byłoby chodników i nikt by nie narzeka ł. Ta ekipa 
jest powołana przez gminę  z ludzi, którzy mogą  wyrobić  sobie kuroniówkę . Sprawdzało to się  
dobrze. Wójt nie pami ęta, żeby w Niemierzynie mówi ł, że ważny jest akurat ten odcinek gdzie 
nie ma. W 2017 r. podczas robienia chodnika w Niemierzynie zaproponowa ł, by zrobić  chodnik 
tam gdzie go nie ma, a pani so łtys stwierdziła, że wymieniany będzie chodnik z centrum Wsi. 
Więc został  wymieniony chodnik w centrum. Wtedy okaza ło się, że ten odcinek drogi był  
bezpieczny i nie trzeba by ło robić  tam dodatkowego chodnika. Natomiast Wójt nie b ędzie wracał  
do historii, bo pewne przekłamania tutaj są  i z niektórymi sformu łowaniami się  nie zgadza, że 
coś  wskazywał. Na pewno mówił  na zebraniu, że jest to ekipa do pomocy. Je żeli są  materiały 
zewnętrzne to również  pomoże je ułożyć, bo one służą  mieszkańcom, one poprawiaj ą  wizerunek 
wsi, ale przede wszystkim bezpiecze ństwo. Wójt oczekuje jasnej, czytelnej deklaracji. 
Stwierdził, że ten rok jest rokiem trudnym, rokiem pandemii gdzie pó łtora miesiąca, prawie dwa, 
pracownicy nie pracowali, zostali zdj ęci bo takie były ograniczenia, takie by ły rekomendacje 
ministerstwa zdrowia, gdzie nie mo żna było tych ludzi narażać  na pewne niebezpieczeństwo. W 
związku z tym postanowiono, że w tym roku roboty będą  z materiałów zaległych. Ekipa 
pracowników jest w wąskim składzie, a gmina nie jest przygotowana technicznie, nie ma 
koparki, a pracownicy pracuj ą  podstawowymi narzędziami. Ale roboty by ły prowadzone co 
roku. To właśnie pokazuje jak duże zapotrzebowanie było w sołectwach na chodniki, że 
zaległości pozostały w niektórych so łectwach z lat poprzednich, zosta ł  zakupiony materiał, a 
chodnik nie był  wykonany. W związku z tym, że jest ograniczony czas i ograniczona liczebnie 
ekipa prace wykonywane są  tylko z zaległych materiałów gminnych, a nie z bieżących. 
Fundusze sołeckie, które zosta ły rozliczone, gdzie są  zmagazynowane materiały to z tych są  
wykonywane chodniki i według starej kolejki. Wójt stwierdzi ł, że do dzisiaj nie wie, ile w 
Niemierzynie jest metrów sponsorowanych przez powiat, czy jest to 100 czy 200 metrów, bo 
pani radna mówiła, że materiał  będzie jeszcze dowo żony. Natomiast w tym roku chcemy 
zagospodarować  materiał  zakupiony z funduszy soleckich. Wójt uważa, że nie zdążą  w tym roku 
zagospodarować  materiału we wszystkich sołectwach, bo pozostaje m.in. so łectwo Lekowo, czy 
sołectwo Krosino. Prace by ły prowadzone według ustalonej kolejno ści, ale faktem jest że 
czasami wynikaj ą  niespodziewane sytuacje, tak jak potrzeba zrobienia parkingu w Rogalinie 
przy klubie seniora. Wójt zapyta ł, dlaczego miał  wynajmować  firmę  zewnętrzną, jeżeli można 
było to wykonać  swoimi pracownikami? Ponadto zgodnie z decyzj ą  powiatowego zarządu dróg 
gmina musi zrobić  zjazd w Bystrzynie, więc zamiast wydawać  20 tys. zł  na opłacenie firmy, 
prace te będą  wykonywać  właśni pracownicy. W związku z tym pewna kolejka się  przesunie. Z 
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Rogalina ta ekipa miała trafić  do Niemierzyna. Zakres prac, który by ł  wcześniej wskazywany dla 
gminnych pracowników, na który wystąpiono o zgodę  był  zupełnie inny. To nie na ten odcinek o 
którym mówiła pani radna, bo na ten odcinek pani ma materiał  z powiatu, ale nie wiadomo ile 
jest tych metrów. W zwi ązku z tym Zastępca Wójta i pracownik urzędu pojechali tam na wizj ę  
lokalną. Okazało się , że tam w tym miejscu nie ma możliwości przeprowadzenia prac. Przy tym 
sprzęcie, który posiada gmina nie jest w stanie zrobi ć  zaplanowanego chodnika. Tam jest 
podjazd do stodoły, tam jest asfalt, tam s ą  betony. Więc chciano zrobić  chodnik tylko z 
gminnego materiału. Wójtowi przekazano, że nie ma zgody na takie prace i najpierw należy 
zacząć  z materiału powiatowego na końcu z gminnego. W związku z tym Wójt podj ął  decyzję, 
że nie będą  robić, dopóki nie uzgodni prac z panią  sołtys i radą  sołecką  to ekipa tam nie pójdzie. 
Była próba nawiązania kontaktu z panią  sołtys, ale była akurat na urlopie. Tą  ekipę  przesunięto 
do innej miejscowo ści. Wójt bardzo chętnie spotka się  z radą  sołecką  i sołtys w celu 
uzgodnienia, bo nie wie ile jest materia łu do położenia. Wójt wie, ile jest zakupionego materia łu 
z funduszu sołeckiego i to zostanie położone. Pani Sołtys przesłała mail z pro śbą  o uruchomienie 
funduszu sołeckiego. Wójt wyjaśnił, że cena za metr kwadratowy to jest minimum 220 z ł  w 
górę. Takie oferty ma gmina z firm tutaj k ładących polbruk. Od tego zakupionego materiału z 
funduszu sołeckiego trzeba odliczy ć  kwoty na podsypkę, na koparkę, a na inne wydatki można 
zlecić, ale tylko z pozosta łych pieniędzy. Wójt zaprosi ł  radę  sołecką  na rozmowę  w celu 
ustalenia. Dodał, że w tym roku robią  tylko z własnego materia łu, a nie powierzonego. Do tej 
pory prace były robione z każdego materiału, bo każdy pozyskany materia ł  wzbogaca 
mieszkańców, wieś, gminę  i poprawia wizerunek. W poprzednich latach by ło robione chodniki 
w Kluczkowie, w Łąkowie, w Lipcach i w wielu innych miejscowo ściach. Obecny rok jest 
trudny, wzros ły koszty pracy i gmina ma ograniczoną  liczbę  pracowników. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że Wójt zaskoczył  swoją  odpowiedzią, bo i tak nie 
odpowiedział  na pytanie, dlaczego jest wprowadzana w b łąd. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki nie czekając na udzielenie głosu zaprotestował  i nie zgodził  się  
z tym, że pani Sołtys jest wprowadzana w b łąd. Stwierdził , że próba rozmów zarówno w 
Niemierzynie, jak i próba nawi ązania kontaktu z panią  Sołtys i umówienia się  na spotkanie to nie 
jest wprowadzanie w błąd. Wójt powiedzia ł, że stwierdzenie pani So łtys, że wpierw należy 
wykonać  chodnik z powiatowego materiału, a gminny zostawić  na koniec jest dla niego nie do 
przyjęcia. Dodał, że pani Sołtys nie powiedzia ła, ile materiału z powiatu ma zorganizowane, 
tylko że czeka na dostawę  i będzie go dowozić . Wójt zapytał  ile tego będzie? 

Pani Iwona Piotrowicz stwierdzi ła, że czuje się  zażenowana tym, co Wójt powiedział . 
Zauważyła, że po pierwsze pracownik zatrudniony w gminie do spraw inwestycji potrafi na 
pewno wej ść  w mapę  Geoportal i policzyć  odcinek, na jaki powiat się  zgodził. A drugie 
rozwiązanie to można zadzwonić  do Dyrektora PZD i zapyta ć, co dla niego oznacza odcinek od 
sklepu do drogi. Dodała, że jeżeli w 2018 r. Wójt posłużył  się  nią, tak jak innymi sołtysami, żeby 
pójść  do powiatu i zapytać, czy dadzą  materiał  na chodnik, to ona to zrobiła, ale tych metrów nie 
policzyła. Natomiast jest to łatwe do policzenia i może teraz wyj ść  z sali, podej ść  do p. 
LPugacza, wej ść  w Geoportal i mniej więcej określić  jaka to jest ilość  metrów. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zapytał, to co pani Sołtys zrobi z materia łem, który został  
zakupiony z funduszu so łeckiego? 

Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że ten materia ł  nawet nie starczy na ca łą  wieś . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zapytał, gdzie pani Sołtys chce położyć  ten materiał, który 
został  zakupiony z funduszu so łeckiego? 
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Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że już  to omówiła z Panem Ł .Pugaczem i Panem S. 
Basiejko. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że jeżeli jest to tajemnicą  i nie może tego wiedzieć , 
to dopóki nie będzie jasnych informacji, jasno sprecyzowanych to ta ekipa do Niemierzyna nie 
trafi. Stwierdzi ł , że do wykonania są  jeszcze chodniki z materiałów z lat poprzednich z innych 
funduszy sołeckich, więc ta ekipa tam pójdzie. Wójt doda ł , że na dniach ekipa ko ńczy prac ę  w 
Smardzku i jeżeli nie będzie jasnego przekazu, czy jasnych informacji to ekipa do Niemierzyna 
nie trafi. Wójt powiedzia ł , że można robić  tylko z funduszy, które pani So łtys posiada i na 
zapytanie ofertowe. Natomiast te 14 tys. z ł  pani Sołtys może podzielić  najtaniej po 220 z ł  i 
zobaczy ile metrów wyjdzie. 

Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że jeżeli Pan Ł .Pugacz robi ł  wszystkie zakupy, to on ma 
u siebie zlecenie na ile metrów kwadratowych kupi ł  chodnika i wie, na ile to starczy. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że wie ile jest gminnego materia łu. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że wiadomo ile jest materia łu gminnego. Natomiast ilo ść  
materia łu ze starostwa mo żna sprawdzić  albo przez Geoportal, albo zadzwoni ć  do Dyrektora 
PZD. Zapyta ła, czy to tak trudno podnie ść  słuchawkę  i zapytać  ile kafli zamierzaj ą  dać  dla 
Niemierzyna? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że chodnik będzie robiony tylko z materiału 
zakupionego z funduszu so łeckiego i to jest problem, że pani So łtys nie chce wskazać  w którym 
miejscu z tego materiału ma być  robione. 

Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że wskazała to miejsce. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że pani So łtys wskazuje miejsce tam, gdzie ma by ć  
robione z materiału powiatowego. 

Pani Iwona Piotrowicz odpowiedziała, że wskazywała panu S.Basiejko podczas rozmowy 
miesiąc temu, od którego momentu b ędzie szed ł  chodnik z materia łu gminnego. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że zaprasza pani ą  Sołtys na spotkanie w celu 
wyjaśnienia pewnych rozbieżności. Dodał , że gmina chce zrobi ć  chodnik z materia łu 
zakupionego z funduszu so łeckiego. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że sołectwo Rogalino też  dostało w depozycie ze starostwa 
materiał  na położenie chodnika i by ł  on położony przez pracowników gminnych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że to się  zgadza. Stwierdzi ł , że zarówno w 
Niemierzynie, jak i w Rogalinie jest droga powiatowa, czyli prace s ą  robione nie na swoim 
terenie. Natomiast przy drodze w Rogalinie zosta ł  wyznaczony parking do klubu seniora. Wójt 
uważa, że „chwalebne" jest to, że zrobiono parking nie z w łasnego materia łu i nie płacono za 
robociznę . Zrobiono własnymi pracownikami to, co by ło potrzebne do tego, by odebra ć  klub 
seniora. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że to są  złote s łowa, że: „chwalebne w Rogalinie, a 
niechwalebne w Niemierzynie". 
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Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił  się  do pani Iwony Piotrowicz i powiedzia ł: „jeśli nie jest po 
myśli pana Wójta, to będziesz miała kłopoty, i to jest proste jak gwizdanie. U nas w Kl ępczewie 
nie z funduszu so łeckiego zostały powieszone lampy, no niestety me po my śli Pana Wójta i Pan 
Wójt kazał  lampy zdemontować. Także nawet jak położysz ten chodnik to spodziewaj si ę, że jak 
nie po myśli pana Wójta, to każe zdemontować". 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział: ‚ja bym jednak proponowa ł, żeby na te słowa był  
jakiś  dowód, że to nie po myśli i kazałem zdemontować. Bo firma która si ę  pomyliła, bo 
robiliśmy tylko w sołectwach, które wyłożyły 20%, dołożyły się  do wymiany lamp. To nie ja 
decyduje i nie jest to po mojej myśli, bo moje myśli mogą  być  różne. Natomiast decyzje o tym, 
czy będą  lampy wymieniane na so łectwach podejmowa ły zebrania sołeckie, które dzieliły 
fundusz sołecki z lat poprzednich. Wi ęc tutaj ja bym prosił, jeżeli się  takie zarzuty stawia Panie 
Przewodniczący, to bym prosi ł  o jakiś  dowód". 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że cała wioska po świadczy, że były założone i zniknęły. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że były założone, bo się  pomylili. Zapytał  
dlaczego na Kluczkowo mia ło braknąć  lamp, skoro założyli w Klępczewie? 

Pan Marcin Serafin powiedział, że gdy przysłuchuje się  rozmowie pani radnej, pani so łtys i 
Pana Kaszuby to wydaje si ę , że każdy zapomniał, że to jest jedna gmina, że jest jeden wójt który 
ma prawo decydować  o ważniejszych rzeczach, które si ę  tu dziej ą . Jest jakiś  plan, więc wydaje 
się  gdyby włączyć  w to normalną  rozmowę, a nie wykrzykiwanie przed kamer ą  na sesji, to 
problem byłby do rozwiązania. Skoro jest wola z dwóch stron, to tym bardziej si ę  dziwi czemu 
wykorzystywany jest ten moment. Radny stwierdzi ł, że Pani B.Wieczorek si ę  śmieje i „robi 
show przed kamerą". Dziwi się, że radne razem wspieraj ą  się  w oczernianiu, a nie potrafi ą  usiąść  
do normalnej rozmowy. Radny zapyta ł : „czy zawsze b ędziemy tak sesj ę  robić?" 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że rozmowę  na temat chodników już  dawno podj ęła, na 
której ś  z komisji, gdzie zauważyła, że jeżeli gmina jest w stanie wyliczyć  ile nasi pracownicy s ą  
w stanie zrobić  to nie należy wprowadzać  w błąd sołtysów, którzy mają  sobie kupować  kafle z 
iluś  lat tam, skoro zakupione kafle trzeba wykorzysta ć  w roku, gdzie jest budżet sołecki. Radna 
dodała, że ona zrobiła chodnik w dwa tygodnie firmą  zewnętrzną. Skoro gminna ekipa nie daje 
rady położyć  chodników we wszystkich so łectwach, to należy o tym poinformować  sołtysów, a 
wtedy nie byłoby takich nieporozumień . 

Pan Marcin Serafin zwrócił  się  do pana K. Kaszuby i zapyta ł, dlaczego jego so łectwo ma być  
gorsze w kwestii lamp? Skoro by ła propozycja dotycząca funduszu, o przekazanie środków to 
dlaczego radny ma pretensje? Je żeli jakieś  sołectwo przekazało pieniądze, to też  jest jakaś  
kolejka i pierwszeństwo. Uważa., że prędzej czy później w Klępczewie też  dojdzie do wymiany 
lamp, ale trzeba poczekać. Radny dodał, że gdy jest współpraca to jest efekt. 

Pan Krzysztof Kaszuba odpowiedział, że fundusz sołecki był  zaplanowany wcze śniej i nie były 
przewidziane lampy w tym funduszu, a propozycja która by ła pojawiła się  za późno. 

Pan Piotr Sieradzki powiedział, że ekipa gminna obecnie jest w Smardzku. Ekipa składa się  z 
czterech ludzi, a od trzech tygodni jeden z nich przebywa na zwolnieniu lekarskim, a nast ępny 
był  tydzień . Niestety we dwóch niewiele da si ę  zrobić. Oni chcą  jak najwięcej zrobić, ale w 
ostatnim miesiącu wypadki losowe wykluczyły na jakiś  okres dwóch pracowników. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że jako radny powiatowy zg łaszał  sprawę  do Pana 
Krzysztofa Wasicionka, poniewa ż  trudno jest kiedy jest si ę  zaskakiwanym materiałem, który 
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podrzuca powiatowy zarząd dróg. Powiedział, że dziękował  dyrektorowi za materiał  na parking i 
przej ście w Rogalinie, natomiast dzisiaj jest potężny problem ze znalezieniem firmy, która 
wykonałaby takie chodniki. Sam szuka ł  firmy pół  sierpnia, która chcia łaby wykonać  chodnik w 
Niemierzynie, co okaza ło się  wielkim problemem, bo ceny s ą  od 200 do 300 zł. 
Pan Sebastian Basiejko powiedział: „ Nie wiem, dlaczego Pani Przewodnicząca się  śmieje, bo 
jeżeli Pani zrobi za 150 zł, mąż  albo Pani firma to bardzo ch ętnie my to zlecimy. Natomiast my 
rozeznali śmy ileś  firm w świdwińskim, najbliższy termin to jest październik-listopad. Te terminy 
się  poprzesuwały poprzez pandemie o okres paru miesi ęcy. Natomiast jeżeli ktoś  z państwa zna 
firmę  która chętnie złoży ofertę  niższą  na budowę  takiego chodnika to my bardzo chętnie z 
pozostałych funduszy sołeckich zlecimy takie prace. Ponieważ  chciałbym tu zaapelować  do 
sołtysów, że tych środków jeszcze dużo w funduszach soleckich zosta ło. Poprzez tą  pandemię  i 
przez to, że mamy pracowników jakich mamy, to z terminami się  nie wyrabiamy. Natomiast 
tutaj brakuje mi zwykłego jakby porozumienia, czy to z panią  sołtys Piotrowicz. No bo w 
dalszym ciągu takie mądrowanie się  na sesjach do niczego nie prowadzi. To trzeba po prosu 
siąść , rzetelnie porozmawiać  i ustalić  zakres prac i na tym zako ńczyć  temat bo tych materia łów 
będzie nam narastało w najbliższych latach. Natomiast rozwi ązania nie ma, bo praca bardzo 
mocno podrożała, ale oprócz tego, że podrożała praca to nie ma też  firm które chcą  to wykonać . 
My takiej firmy nie znaleźliśmy na razie, która chcia łaby wykonać  nam chodnik w najbliższym 
czasie w miesiącu wrześniu. Bo większość  prac, które się  odbywają  są  poprzesuwane, terminy 
gonią  firmy i firmy są  niezainteresowane w ogóle wykonaniem takich chodników. Je żeli 
Państwo znacie firmę, zapraszamy do współpracy, ustalimy zapytanie ofertowe, przygotujemy i 
zgodnie z przepisami prawa wy łoni się  wykonawcę, który będzie mógł  ten chodnik wykonać . A 
rozmowa na sesji, ja uważam że mija się  z celem. Trzeba się  spotkać  roboczo, porozmawiać  i 
ustalić  i żebyśmy poszli dalej, a nie tracili czas." 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że zgodnie z zarządzeniem, które 
wydał  pan Wójt na początku  stycznia to so łtysi mają  zgłaszać  zapotrzebowanie do pracowników 
merytorycznych i to urząd jest od realizacji funduszu sołeckiego. W żadnym stopniu sołtys nie 
jest od tego by przychodzi ć  i prosić , żeby ekipa weszła z pracami. Tym bardziej, że w funduszu 
sołeckim są  zaplanowane jakieś  środki na zapłacenie firmy, pracowników. Więc mówienie, że 
„poganiam sołtysów do realizacji funduszu" bo nie jest zrealizowany, to chyba nie jest wina 
sołtysów, że nie jest zrealizowany. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że Przewodnicząca nie odpowiada na temat i nie s łucha 
tego, co mówił. Stwierdził , że nie pogania sołtysów. Dodał, że są  zawsze możliwe zebrania 
sołeckie i zmiana w funduszach so łeckich. Natomiast gromadzenie samego materia łu dzisiaj nie 
rozwiązuje sprawy. Poprosił, by słuchać  to o czym mówi. Zachęca do tego, żeby realizować  
fundusze sołeckie, żeby rozmawiać, przychodzić. Stwierdził, że zna dobrze zarządzenie, bo sam 
prowadzi sprawy funduszy so łeckich, natomiast terminy goni ą, czas ucieka, a pieniądze w 
funduszach zostaj ą . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że właśnie o tym mówi, że od 
realizacji pieniędzy w funduszu sołeckim jest odpowiedni merytoryczny wydzia ł  w urzędzie. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że samo podpisanie i uruchomienie funduszu so łeckiego 
bez wskazania i bez uzgodnienia miejsca, gdzie ma by ć  realizowany to jest niejasny zapis. Nie 
wiadomo konkretnie w którym miejscu ma by ć  realizowany dany chodnik. Je żeli przed danym 
zebraniem sołeckim będzie przygotowany kosztorys, mapy i plany to b ędzie łatwiej to 
realizować. Natomiast lakoniczny zapis o realizacji np. 100 m chodnika doprowadza do k łótni, w 
którym miejscu ma by ć  robiony. Sołtys ma inne plany, urząd ma inne dokumenty. Nie może 
PZD sam sobie wydać  pozwolenia na budowę  chodnika, on występuje do instancji wyższej. 
Jeżeli gmina występuje to wtedy PZD wydaje zgod ę, nie od ręki, bo na to potrzeba troch ę  czasu. 
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Tylko trzeba wcze śniej wiedzieć, gdzie ten chodnik ma być  realizowany. Brakuje zwyk łej 
współpracy. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Pani ą  Halin ę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektów uchwał . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Swidwin (treść  uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
Uchwała Nr XX/15512020 zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Swidwin została przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 
na lata 2019-2024 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
Uchwala Nr XX/15612020 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024 została przyjęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomości położonej w Swidwinie przy ulicy Spó łdzielczej 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Uchwała Nr XX/15712020 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części 
nieruchomości położonej w Świdwiie przy ulicy Spó łdzielczej została przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody 
na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w Krosinie (treść  uchwały stanowi załącznik nr 9 
do protokołu). 
Uchwala Nr XX/15812020 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomo ści 
położonej w Krosinie została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody 
na dzierżawę  do lat 5 nieruchomo ści położonej w Cieszeniewie (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu). 
Uchwala Nr XX/15912020 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości 
położonej w Cieszeniewie zosta ła przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na kolejną  dzierżawę  nieruchomości (treść  uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
Uchwała Nr XX/16012020 w sprawie wyrażenia zgody na kolejną  dzierżawę  nieruchomo ści 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
14 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzeda ż  nieruchomości w Smardzku (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 
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Uchwała Nr XX/16112020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Smardzku 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 
16 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie nadania nazwy 
ulicy (treść  uchwały stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 
Uchwala Nr XX/16212020 w sprawie nadania nazwy ulicy zosta ła przyj ęta głosami „za" - 8 
głosów, „wstrzymuj ący się" - 6 głosów (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w 
sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  Swidwin dotacji celowej spółkom wodnym, trybu 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 19 do protoko łu). 
Uchwała Nr XX/16312020 zmieniająca uchwałę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  
Świdwin dotacji celowej spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i 
sposobu jej rozliczania została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie przyznania 
dotacji celowej na roboty budowlane dla Paraii Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia 
Wiernych w Rusinowie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 21 do protoko łu). 
Uchwala Nr XX/16412020 w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomożenia Wiernych w Rusinowie zosta ła przyjęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie określenia 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Swidwin w roku szkolnym 2020/2021 (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak poinformowała, że odczytany przez 
Panią  Sekretarz projekt uchwa ły zawiera poprawkę, która jest wynikiem konsultacji z radc ą  
prawnym. Przewodnicząca wyjaśniła, że dotychczasowy zapis mówi ł  o wej ściu w życie uchwały 
po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urz ędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego z mocą  obowiązującą  od 01.09.2020 r. Jednak z uwagi na to, że 14 dni 
od dnia dzisiejszego przypadnie dopiero po 01.09, a tym bardziej od dnia og łoszenia uchwały w 
dzienniku urzędowym, należało nanieść  poprawkę, gdzie tego zapisu nie ma. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni są  przeciw takiej poprawce? Nie stwierdzono 
sprzeciwu i przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały odczytanym przez Sekretarz 
Gminy. 

Uchwa ła Nr XX/165/2020 w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Swidwin w roku szkolnym 2020/2021 została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2020 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 25 do protoko łu). 
Uchwała Nr XX/16612020 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020 zosta ła 
przyjęta głosami „za" - 12 głosów, „wstrzymuj ący się" - 2 głosy (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 26 do protoko łu). 
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Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Marcin Serafin poinformowa ł , że był  świadkiem nieprzyjemnej sytuacji w urz ędzie gminy 
i zaapelował  do radnych i so łtysów, by szanować  w odpowiedni sposób pracowników 
interwencyjnych oraz osoby, które odrabiaj ą  godziny i nie wypowiada ć  się  o nich w niewłaściwy 
sposób. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.13 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Amia Olejniczak zamkn ęła obrady XX/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protoko łu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

nnpleJnlczak 

Protokołowała 

Izabela Zawojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecności. 
2) Sprawozdanie z dzia łalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świdwinie za rok 2019. 
3) Uchwała Nr XX/155/2020 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Świdwin. 
4) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Swidwin. 
5) Uchwała Nr XX/156/2020 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024. 
6) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2019-2024. 
7) Uchwała Nr XX/15712020 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomości 

położonej w Świdwinie przy ulicy Spółdzielczej. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 części nieruchomości 

położonej w Świdwinie przy ulicy Spółdzielczej. 
9) Uchwała Nr XX/15812020 w sprawie wyra żenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w 

Krosinie. 
10) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w 

Krosinie. 
11) Uchwała Nr XX/159/2020 w sprawie wyra żenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w 

Cieszeniewie. 
12) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  do lat 5 nieruchomości położonej w 

Cieszeniewie. 
13) Uchwała Nr XX/16012020 w sprawie wyra żenia zgody na kolejną  dzierżawę  nieruchomości. 
14) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na kolejną  dzierżawę  nieruchomości. 
15) Uchwała Nr XX/161/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Smardzku. 
16) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości w Smardzku. 
17) Uchwała Nr XX/162/2020 w sprawie nadania nazwy ulicy. 
18) Imienny wykaz głosowania w sprawie nadania nazwy ulicy. 
19) Uchwała Nr XX/16312020 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie zasad udzielania przez Gmin ę  świdwin dotacji 

celowej spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 
20) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmieniany uchwały w sprawie zasad udzielania przez Gminę  

świdwin dotacji celowej spó łkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 

21) Uchwała Nr XX/164/2020 w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia Wiernych w Rusinowie. 

22) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia Wiernych w Rusinowie. 

23) Uchwała Nr XX/16512020 w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świdwin w roku 
szkolnym 2020/2021. 

24) Imienny wykaz głosowania w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świdwin w roku 
szkolnym 2020/2021. 

25) Uchwała Nr XX/16612020 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 
26) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020. 
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